



Joao Duarte M. S. CUNHA
Senior Socio-Economist, African Development Bank

Joao Duarte Cunha is with the Human Development Department of the African Development Bank, working on issues such as entrepreneurship, microfinance, micro insurance, capacity building for poverty reduction and climate adaptation. He is currently coordinating the preparation of a Bank-wide Youth Employment Programme with the Social Protection team.

Prior to joining the AfDB in 2008, he worked as an economist in Australia with the Portuguese Foreign Trade Agency, in Mozambique with the Swedish International Development Agency on issues of entrepreneurship and business development and in Angola with the United States Agency for International Development on a rural finance programme. He has also been involved in various consultancy assignments on renewable energy and climate adaptation in Africa.

He holds an MA in Economics with Environmental Studies from Edinburgh University, an MSc in Development Economics from the School of Oriental and African Studies, University of London, and a post-graduate diploma in Innovation and Development Policy from the University of Aveiro (Portugal).

Joao Duarte M. S. Cunha
Socio-économiste principal, Banque africaine de développement

Joao Duarte Cunha travaille pour le Département du développement humain de la Banque africaine de développement (BAD) sur des questions telles que l'entrepreneuriat, la micro finance, la micro-assurance, le renforcement des capacités pour la réduction de la pauvreté et l'adaptation au changement climatique. Il coordonne actuellement la préparation du Programme de l'emploi des jeunes de la Banque avec l'équipe travaillant sur la protection sociale.

Avant de rejoindre à la BAD en 2008, il a travaillé comme économiste en Australie avec l'Agence portugaise du commerce extérieur, au Mozambique avec l'Agence suédoise de développement international sur les questions de l'entrepreneuriat et du développement des entreprises et en Angola avec l'Agence des États-Unis pour le développement international sur un programme de financement rural. Il a également été impliqué dans diverses missions de conseil sur les énergies renouvelables et l'adaptation climatique en Afrique.

Il est titulaire d'une maîtrise en économie et études environnementales de l'Université d'Édimbourg, d'une maîtrise en économie du développement de l'École des études orientales et africaines, Université de Londres, et d'un diplôme post-universitaire sur les politiques de l'innovation et du développement de l'Université d'Aveiron, Portugal.